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gesubsidieerde rechtsbijstand

Hierbij informeer ik u over de werkzaamheden van de Commissie evaluatie puntentoekenning
gesubsidieerde rechtsbijstand (hierna: de commissie) tot nu toe. Tevens bericht ik u over de
datum waarop de commissie haar eindrapportage kan uitbrengen.

Werkzaamheden tot nu toe

Algemeen

Op 2september2016 is de commissie ingesteld.’ De commissie is ingesteld na adviezen van
de ‘Commissie onderzoek oorzaken kostenstijgingen gesubsidieerde rechtsbijstand en
vernieuwing van het stelsel’ (hierna: de commissie-Woifsen) en de ‘Commissie Duurzaam
stelsel gesubsidieerde rechtsbijstand’ (ook wel de ‘commissie-Barkhuysen’ genoemd). Beide
commissies constateerden dat de puntentoekenningen in het stelsel van gesubsidieerde
rechtsbijstand gebaseerd zijn op gegevens van ruim twintig jaar geleden. De huidige
systematiek van puntentoekenning is in belangrijke mate gebaseerd op het rapport ‘Fair
forfaitair’ van de Commissie herjking vergoedingen rechtsbijstand (ook wel: commissie-
Maan genoemd).2De toekenning zoals die is gebaseerd op de commissie-Maan is nooit
geval ueerd.

In het huidige vergoedingsstelsel speelt de puntentoekenning een belangrijke rol bij de
vergoeding voor het verlenen van gesubsidieerde rechtsbij stand. Het stelsel gaat niet uit van
een uurtarief, maar van een forfaitaire vergoeding per punt. Een punt zou grosso modo met
één uur moeten kunnen worden vergeleken. Er moet een zeker evenwicht in de bestede uren
zitten: gemiddeld genomen moet een advocaat één punt verdienen met één uur werk, maar dat
betekent niet dat hij in elke zaak exact het aantal uren besteedt dat er qua puntenaantallen
voor staat. Wanneer een zaak bijzonder bewerkelijk is, kan de advocaat bij de raad voor
rechtsbijstand een verzoek indienen voor een aanvullende vergoeding voor extra gemaakte
uren.

‘Ster!, 2016, 48283.
2 Kamerstukken 111997)98. 25600 VI, nr. 42,
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Geschilbeslechtingsdelta. Met prof.mr. M. Barendrecht is gesproken over toekomstige
ontwikkelingen in het stelsel, waarbij in dat gesprek de nadruk lag op de
echtscheidingsprocedure. Eind maart 2017 spreekt de commissie met het ministerie van
Veiligheid en Justitie over de impact van wetgeving en beleid op het stelsel van
rechtsbijstand. Met die bijeenkomst zijn de hoorzittingen van de commissie in deze fase van
haar onderzoek afgerond.

De hoorzittingen zijn gehouden aan de hand van een interviewprotocol en vooraf door de
commissie voorgelegde vragen. Bij de hoorzittingen waren telkens als toehoorders
afgevaardigden van de Nederlandse Orde van Advocaten en de raad voor rechtsbijstand
aanwezig. De commissie heeft jegens beide organisaties uitgesproken te hechten aan paritaire
vertegenwoordiging bij de activiteiten van de commissie. Dit komt ook in de samenstelling
van het secretariaat van de commissie tot uitdrukking.

Naast de hoorzittingen heeft de commissie tot 15 februariji. een e-mailadres3opengesteld en
ruim binnen de advocatuur bekend gemaakt. Daarmee zijn alle advocaten in de gelegenheid
gesteld de commissie te benaderen met standpunten, suggesties, eigen ervaringen en andere
opmerkingen. Van die mogelijkheid is goed gebruik gemaakt: circa 900 e-mails zijn er op dit
e-mailadres ontvangen. Deze e-mails worden door de commissie gecategoriseerd en
betrokken bij de beantwoording van de opdrachten aan de commissie.

Kivantitatiefonderzoek

Onderzoekbureau Cebeon voert, na een aanbestedingsperiode, sinds medio januari ji.
onderzoek uit voor de commissie. Het doel van het onderzoek is om na te gaan in hoeverre de
tijdsbesteding aan de diverse zaken door gemiddeld efficiënt functionerende kantoren
(inclusief de zaken waarin extra uren zijn gemaakt) nog overeen komt met de gehanteerde
puntentoekenningen (zowel het forfaitaire bedrag als de puntentoeslagen en —kortingen) in het
huidige stelsel van gesubsidieerde rechtsbijstand.

commissiepuntentoekenningrechtsbijstand.hof-ams@rechtspraak.nl.
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Het vervolg

De ophaalfase van de commissie zal eindigen met het aan de commissie opleveren van de
onderzoeksrapportage van Cebeon. De rapportage van Cebeon wordt betrokken bij de verdere
conclusies van de commissies en zal openbaar worden bij het verschijnen van het eindrapport
van de commissie.

De voorstellen van de commissie zullen in de concluderende fase van het onderzoek worden
gevormd. Dit gebeurt mede aan de hand van de toetsing van de voorgenomen voorstellen in
een tweede ronde van hoorzittingen bij dezelfde partijen die eerder al zijn gehoord in de eerste
fase van het onderzoek. Om de rekenkundige validiteit van de voorstellen te kunnen
garanderen, zal er een onafhankelijke rekengroep worden ingericht die functioneert onder de
verantwoordelijkheid van de commissie.

Datum uitbrengen eindrapport

De inzet van de commissie is vanzelfsprekend geweest om voor de termijn in de
instellingsregeling, te weten 1juni 2017, haar eindrapport af te ronden. Gelet echter op de
uitvoerige onderzoeksopzet van de commissie naar de tijdsbesteding door
rechtsbijstandsverleners in het stelsel van rechtsbijstand, dat zowel kwalitatief als kwantitatief
van aard is, is het evenwel niet haalbaar om op 1juni 2017 een volledig doordacht en
doorgerekend eindrapport afgerond te hebben. De materie van de puntentoekenning in het
stelsel van rechtsbijstand die gebaseerd moet zijn op tijdsbesteding door
rechtsbijstandsverleners, waarin rekening wordt gehouden met toekomstige ontwikkelingen
en waarin bovendien nagedacht is over de prikkels die in het stelsel zitten, is zeer complex.
Dit gegeven en het belang van een rechtvaardig en duurzaam resultaat, zowel voor
betrokkenen als voor de opdrachtgever, rechtvaardigen naar het oordeel van de commissie dat
betrokkenen in het stelsel in voldoende mate worden gehoord. Het belang van een adequaat
en dus uitvoerig opgezet onderzoek maakt een oplevering van een verantwoord eindadvies
vôér 1juni 2017 onmogelijk. De tijd die met de beschreven werkzaamheden is gemoeid
overschrijdt de termijn die de commissie in de instellingsregeling is gegeven. Uiteraard stelt
de commissie alles in het werk om het onderzoek niet langer dan noodzakelijk te laten duren.
De commissie verwacht uiterlijk in oktober van dit jaar haar eindrapport te kunnen
presenteren.


